
Protokół  Nr XXIII/2008
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 7 listopada 2008 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200,  a  zakończono o godz. 1450.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 13  Radnych.  W  trakcie  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  jedną 
pięciominutową przerwę.
 

Porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Gmin „BARCJA”.
7. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w 

Barcianach. 
8. Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i 

zbiorowego odprowadzania ścieków. 
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Barcianach.
10. Projekt  uchwały  w  sprawie  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  przysługującego  członkom 

Ochotniczych  Straży  Pożarnych  z  terenu  Gminy  za  udział  w  działaniu  ratowniczym  lub 
szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę.

11. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek dziennych opłaty targowej.
12. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
13. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.  
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
15.  Wolne wnioski i informacje.
16. Wnioski mieszkańców. 
17. Sprawy różne.
18.Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy.
19. Zakończenie obrad.

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XXIII sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Przewodniczącego  Zarządu  Związku  Gmin  „Barcja”  –  Pana  Krzysztofa 
Hećmana,  Wicestarostę  Powiatu  Kętrzyńskiego  –  Pana  Witolda  Sańko,   Radnych,   Wójta, 
Sekretarza,  Skarbnika  Gminy,  dyrektorów  i  kierowników  jednostek,  sołtysów/  listy  obecności 
Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne 
– na ustawowy skład Rady obecnych jest 13 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
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przedstawionego porządku. 

Wójt Gminy poprosił o wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Uzasadnił to tym, 
że Komisje zgłosiły pewne uwagi i sprawa zostanie przesunięta na następne obrady sesji.
 
Więcej uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 12głosów za. 

Porządek obrad po zmianach :

1.  Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.  Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  
sesjami.
 5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6.  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Gmin „BARCJA”.

7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
w Barcianach. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
w Barcianach.
9. Projekt uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom

Ochotniczych  Straży  Pożarnych  z  terenu  Gminy  za  udział  w  działaniu  ratowniczym  lub 
szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę.

10. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek dziennych opłaty targowej.
11. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
12. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.  
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
14. Wolne wnioski i informacje.
15. Wnioski mieszkańców. 
16. Sprawy różne.
17. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy.
18. Zakończenie obrad.

Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji.

        

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.
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Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad.  6.   Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  omówienie  pierwszego  projektu 
uchwały w uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Gmin „BARCJA”.

Pan Krzysztof Hećman – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin „Barcja” powiedział, że od kilku 
miesięcy  jest  Przewodniczącym  w  Związku.  Do  tej  pory  Związek  działał  bez  udziału  Miasta 
Kętrzyn. Powiedział, że Urząd Miasta jest konkretny. Do tej pory praca i działania Związku nie 
były zbyt wyraziste.  Powiedział jest,  że chce aby było wiadome o działaniu Związku. Od kilku 
miesięcy, kiedy rozpoczął pracę w „Barcji” Gmina Barciany też pełni ważne funkcje. Rozpoczął 
swoją  prace  od  porządkowania  spraw  –  na  początek  uchwała  i  statut.  Powiedział,  że  chcą 
zrealizować  postawione  sobie  założenia  –  powiedział  o  planach  związanych  z  utworzeniem 
schroniska.  Następnie  przedstawiona  została  prezentacja  multimedialna  na  temat  wizyty  w 
schronisku dla zwierząt w Morągu. Powiedział o następnym kierunku pracy, którym chcą się zająć. 
To jest turystyka.  Uważa, że w całym powiecie powinny być usytuowane tablice informacyjne. 
Powinny  to  być  czytelne  formy,  które  przybliżałyby  turystykę.  Powiedział  też  o  pomyśle  – 
synchronizowanie imprez. Chcieliby, aby mieszkańcy mogli korzystać z budynków, kompleksów. 
Chcą jako powiat pokazać inna twarz. Będą pracowali nad spotkaniem z wojewodą o koncepcji 
przejść granicznych – kolejowych. Powiedział także o Lokalnej Grupy Działania, której liderem jest 
Pan Witold Bogdanowicz. Już realizują wstępne działania tej grupy. Powiedział też o programie 
przebudowy dróg  lokalnych.  Trzeba  wiele  rzeczy  robić  razem –  łączyć  środki.  Mają  też  plan 
uruchomić bezpłatny punkt pisania wniosków dla małych firm. Następną rzeczą, którą ma zamiar 
zająć  się Związek to Kraina Jezior – lotnisko Wilamowo.  Jest  to możliwość zagospodarowania 
czasu dla młodzieży, promocja regionu. Powiedział też o kosztach, które zostały poniesione przez 
Miasto Kętrzyn na budowę kompleksu sportowo rekreacyjnego, z którego mogą korzystać wszyscy 
mieszkańcy powiatu. Dodał, że ścieżki rowerowa także są potrzebne, bo to tysiące turystów. I to 
jest wielkie wyzwanie dla Barcian – aby zatrzymać tych turystów u siebie. Jest mnóstwo pomysłów, 
aby podnieść wizerunek „Barcji”. Powiedział, że też będą zainteresowani losem szpitala, bo to leży 
we wspólnym interesie.  Pan Hećman powiedział  jeszcze,  że cieszy się,  że powstają  inicjatywy. 
Zaprosił następnie zainteresowanych na koncert patriotyczny na dzień 10 listopada, który odbędzie 
się w hali na ul. Kazimierza Wielkiego oraz na dzień 11 listopada na pokaz sztucznych świateł i 
sztucznych ogni na placu przy Loży oraz na poświęcenie urn na rozpoczęcie prac przy budowie 
pomnika niepodległości.  Podziękował za zaproszenie na sesję. 

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek podziękował za omówienie. Zapytał czy są pytania 
do Pana Hećmana. Pytań nie było.  Przybliżył następnie skład Zarządu Związku Gmin „Barcja”. 
Powiedział, że Związek powstał 19 listopada 1991 roku, a Barciany były prekursorem. Dodał, że 
przez 17 lat nic się nie działo. Dopiero teraz rozpoczęto działania w „Barcji” na tak dużą skalę. 
Następnie  Przewodniczący  Rady  poprosił  przewodniczących   komisji  o  przedstawienie  opinii 
poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały 7 głosów za. 
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Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej – Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja głosowała jednogłośnie za –5głosów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach.

Pani Teresa Sawa – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach powiedziała, 
że ostatnio statut GOPS nadany był w 2004r. Zmieniły się przepisy. Powiedziała o obowiązujących 
ich ustawach. Powiedziała, że zmieniły się zadania – które weszły w związku ze zmianami tych 
ustaw. Na zadania zlecone otrzymują środki lub na zadania własne otrzymują  środki z budżetu 
Gminy. Zakresy czynności kierownika także został ujęty w tym statucie. Prosi o zaakceptowanie 
przestawionego projektu.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały 7 głosów za. 

 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja głosowała jednogłośnie za –5głosów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .

Ad. 8. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie projektu uchwały w  
sprawie zmian w Statucie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że zmiana zapisu sposobu ustalania cen za centralne 
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ogrzewanie  zostało  ustalone z  Wydziałem Nadzoru Prawnego Urzędu Wojewódzkiego.  Według 
przedstawionego  projektu  uchwały  ustalenie  cen  należało  będzie  do  Kierownika  Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach.  Projekt uchwały przedstawia zmianę tego 
jednego zapisu. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały 7 głosów za. 

 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja głosowała jednogłośnie za –5głosów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .

Ad.  9.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w 
sprawie  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  przysługującego  członkom  Ochotniczych  Straży 
Pożarnych  z  terenu  Gminy  za  udział  w  działaniu  ratowniczym  lub  szkoleniu  pożarniczym 
organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że projekt uchwały został przygotowany ponieważ 
zmieniła  się  ustawa  o  ochronie  przeciwpożarowej,  która  nakłada  na  Rady  Gmin  obowiązek 
uchwalenia uchwały.  Do tej pory nie było obowiązku  posiadania takiej uchwały. Powiedziała, że 
wysokość ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom Ochotniczych Straży Pożarnych z 
terenu  Gminy  Barciany  za  udział  w  działaniu  ratowniczym  lub  szkoleniu  pożarniczym 
organizowanym przez  Państwową Straż Pożarną  lub Gminę Barciany naliczane jest  w kwocie 
odpowiadającej 1/175 przeciętnego wynagrodzenia, ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu 
Statystycznego za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym.
  
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały 7 głosów za. 

 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
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Komisja głosowała jednogłośnie za –5głosów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .

Ad.  10.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie określenia wysokości stawek dziennych opłaty targowej.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, w 2008 roku obowiązywała stawka 16 zł. Wójt w 
projekcie tej uchwały proponował stawką 17 zł. Po posiedzeniach komisje ustaliły stawkę na 18 zł. 

  
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały 7 głosów za ze 
stawką 18 zł. 

 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja głosowała jednogłośnie za –5głosów ze stawką 18 zł. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej 
uchwały ze stawką 18 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .

Ad.  11.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że został przygotowany projekt uchwały dotyczący 
ustalenia  wysokości  podatku  od  nieruchomości.  Każda  komisja  wypracowała  inne  stawki  tego 
podatku.  Uzupełnił,  że  w  kompetencji  Rady  Gminy  jest  także  uchwalenie  stawek  podatku  od 
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środków transportowych,  opłaty od posiadania psów oraz ewentualne obniżenie stawek podatek 
rolny.  Powiedział,  że  nie  przygotowywał  tych  uchwał,  ponieważ  stawki  podatku  od  środków 
transportowych pozostają na poziomie roku ubiegłego. Jeżeli chodzi o opłatę od posiadania psów to 
prawie  wszyscy  mieszkańcy   zaszczepili  psy  i  zostali  zwolnieni  z  opłacania  tej  opłaty.  Jeżeli 
natomiast chodzi o wysokość podatku rolnego to powiedział,  że jest on ustalany według stawki 
ogłoszonej prze Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. Poinformował Radnych o możliwości 
obniżenia tego podatku oraz o skutkach jego obniżenia. Dodał, że jest to nie tylko mniej wpływów 
do budżetu gminnego, ale także obniżenie subwencji o kwotę pomniejszonego podatku rolnego od 
stawki GUS. Powiedział, że nie ma potrzeby, aby ta uchwała została przygotowywana teraz, ale 
prosi się nad tym zastanowić. Dodał, że jest  to uchwała okołobudżetowa. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Zapytał czy są pytania. Pytań nie było, w 
związku z czym Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że poszczególne stawki podatku będą 
głosowane każda oddzielnie. 

1/ W pierwszej kolejności poprosił  przewodniczących komisji o przedstawienie wypracowanych 
przez komisje stawek od budynków mieszkalnych lub ich części od 1 m2   powierzchni użytkowej. 
Dodał, że proponowana przez Wójta stawka tego podatku to 0,55 zł. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji wypracowali stawkę 0,55 zł - 5 głosów za. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja wypracowała jednogłośnie stawkę 0,55 zł. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji jednogłośnie wypracowali stawkę 0,55 zł.
 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie. Poddał pod głosowanie stawkę 0,55 
zł  od budynków mieszkalnych  lub  ich  części  od 1 m2   powierzchni  użytkowej.  W głosowaniu 
jawnym za przyjęciem proponowanej stawki głosowało 13 Radnych – proponowana stawka została 
przyjeta jednogłośnie.  

2/ Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie wypracowanych przez komije 
stawek od budynków lub części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od 
budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej od 1 m2 

powierzchni użytkowej. Dodał, że proponowana przez Wójta stawka tego podatku to 17,47 zł.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji wypracowali stawkę 17,47 zł - 5 głosów za, 1 głos przeciw, 1 
głos wstrzymujący. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja wypracowała stawkę 16,80 zł – 4 głosy za, 1 głos przeciw. 
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Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji jednogłośnie wypracowali stawkę 17,47 zł.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie. Poddał pod głosowanie stawkę 17,47 
zł  od  budynków  lub  części  związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej  oraz  od 
budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej od 1 m2 

powierzchni  użytkowej  jako  stawkę  najdalej  idącą.  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem 
proponowanej stawki głosowało 8 Radnych, 3 głosy przeciw i 2 głosy wstrzymujące.  

3/ Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie wypracowanych przez komije
stawek od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie
obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym od 1 m2 powierzchni użytkowej. Powiedział, że
proponowana stawka przez Wójt Gminy to  9,24   zł.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji wypracowali stawkę 9,24 zł - jednogłośnie. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja wypracowała stawkę 9,24 zł- jednogłośnie. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji jednogłośnie wypracowali stawkę 9,24 zł.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie. Poddał pod głosowanie stawkę 9,24 
zł  od  budynków  lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie 
obrotu  kwalifikowanym  materiałem  siewnym  od  1  m2  powierzchni  użytkowej.  W  głosowaniu 
jawnym za przyjęciem proponowanej stawki głosowało 13 Radnych – proponowana stawka została 
przyjeta jednogłośnie.  

4/ Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie wypracowanych przez komije
stawek od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie
udzielania świadczeń zdrowotnych. Dodał, że proponowana stawka przez Wójta Gminy to 4,01 zł.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji przychylili się do stawki proponowanej przez Wójta tj. 4,01 zł. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja wypracowała stawkę 4,01 zł- jednogłośnie. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji jednogłośnie wypracowali stawkę 4,01 zł.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie. Poddał pod głosowanie stawkę 4,01 
zł  od  budynków  lub  ich  części  zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie 
udzielania świadczeń zdrowotnych . W głosowaniu jawnym za przyjęciem proponowanej stawki 
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głosowało 13 Radnych – proponowana stawka została przyjeta jednogłośnie.  

5/ Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie wypracowanych przez komije
stawek od pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 
statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego od 1 m2

powierzchni użytkowej. Powiedział, że stawka proponowana przez Wójta Gminy to 4,20  zł. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała,  że  członkowie  komisji  wypracowali  stawkę  4,20  zł  –  3  głosy  za,  3  głosy 
wstrzymujące, 1 głos przeciw. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja wypracowała stawkę 4,10 zł-  4 głosy za, 1 głos wstrzymujący. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji jednogłośnie wypracowali stawkę 4,20 zł.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że w innych gminach te stawki podatku są rozdzielone na 
garaże i chlewki. Tak jest w Gminie Reszel i Kętrzyn. Powiedział o obowiązujących stawkach w
tych gminach. Powiedział, że stawka 4,20 zł jest do przyjęcia przez naszą gminę. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że na chwilę obecną w naszej gminie nie ma 
możliwości wydzielenia garaży od chlewków, bo m.in. wiąże sie to ze złożeniem deklaracji. Ale i 
tak w tym przypadku gmina ma mniejsze  stawki niż w innych gminach.  Dodał,  że jeżeli  będą 
propozycje pracy w tym kierunku, to zostaną podjęte takie działania.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że proponowałby rozdzielić garaże od chlewików, ale za 
tym idą koszta. Przypomniał, że projekt budżetu musi być przygotowany do 15 listopada.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że różnica proponowanej stawki 
z rokiem podatkowym 2008 to kwota 0,15 zł, a nie jak dwa lata temu 0,27 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że wydzielając garaże od chlewków ciężko byłoby stwierdzić 
co powinno mieć większą stawkę.

Wójt Gminy poprosił o zauważenie, że rozbicia na chlewki i garaże są tylko w gminach miejsko- 
wiejskich, bo tam jest więcej garaży. My jesteśmy gmina wiejską i mamy niższe stawki niż inne 
gminy. Ale też trzeba brać pod uwagę, że będziemy realizować inwestycje.      

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie. Poddał pod głosowanie stawkę 4,20 
zł od pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej  statutowej 
działalności  pożytku  publicznego  przez  organizacje  pożytku  publicznego  od  1  m2  powierzchni 
użytkowej  jako wniosku najdalej  idącego.  W głosowaniu  jawnym za  przyjęciem proponowanej 
stawki głosowało 9 Radnych, 4 głosy były przeciw.  

6/  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  przedstawienie  wypracowanych  przez 
komisje stawek  od budowli. Powiedział, że propozycja Wójta Gminy to 2% ich wartości.
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Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała,  że  członkowie  komisji  przychylili  się  do  propozycji  Wójta  2  %  ich  wartości   - 
jednogłośnie. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja przychylili się do propozycji Wójta 2 % ich wartości  - 5 głosów za.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  jednogłośnie  przychylili  się  do  propozycji  Wójta 
Gminy – 2 % ich wartości.
 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie. Poddał pod głosowanie stawkę od 
budowli – 2 % ich wartości. W głosowaniu jawnym za przyjęciem proponowanej stawki głosowało 
13 Radnych – proponowana stawka została przyjeta jednogłośnie.  

7  a/  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  przedstawienie  wypracowanych  przez 
komisje  stawek  od  1  m2 powierzchni  gruntów  związanych  z  prowadzeniem  działalności 
gospodarczej  bez  względu  na  sposób  zakwalifikowania  w  ewidencji  gruntów  i  budynków. 
Powiedział,  że propozycja Wójta Gminy to stawka  0,70   zł.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji wypracowali stawkę 0,72 zł – 5 głosów za, 2 głosy przeciw. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja wypracowała stawkę 0,70 zł- jednogłośnie. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji jednogłośnie wypracowali stawkę 0,70 zł.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie. Poddał pod głosowanie stawkę 0,72 
zł  od  1  m2 powierzchni  gruntów  związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej  bez 
względu  na  sposób  zakwalifikowania  w ewidencji  gruntów i  budynków  jako  wniosek  najdalej 
idący. W głosowaniu jawnym za przyjęciem proponowanej stawki głosowało 4 Radnych, 9 radnych 
było przeciew. W związku z czym pozostała stawka 0,70 zł proponowana przez Wójta Gminy.  

7 b/ Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie wypracowanych przez
komisje stawek od 1 m2 powierzchni gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie 
odpłatnej statutowej działalności pożytku   publicznego przez organizacje pożytku publicznego.
Powiedział, że propozycja Wójta Gminy to 0,24  zł.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji wypracowali stawkę 0,24 zł – 5 głosów za, 2 głosy przeciw. 
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Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja wypracowała stawkę 0,24 zł- jednogłośnie. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji jednogłośnie wypracowali stawkę 0,24 zł.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie. Poddał pod głosowanie stawkę 0,24 
zł od 1 m2 powierzchni gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego W głosowaniu jawnym za 
przyjęciem proponowanej stawki głosowało 11 Radnych, 1 głos przeciw, 1 głos wstrzymujący.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że sam był inicjatorem pozostawienia tej stawki na tym
samym poziomie co w ubiegłym roku czyli róznica 0,01 zł. Powiedział, że staje tu w obronie
emerytów i rencistów, ponieważ wykorzystują oni działki budowlane w Barcianach na ul.
Ogrodowej jako działki warzywne. Tym samym dbają o wygląd naszej miejscowości Jednakże jego
propozycja obniżenia podatku nie odniosła się ze zrozumieniem. Na podstawie wyliczen przez
Skarbnika różnica wyniosłaby 6 tys zł.       
 
8/ Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie wypracowanych przez
komisje stawek pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych od
1 ha powierzchni. Powiedział, że propozycja  Wójta Gminy to 3,90  zł.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji przychylili się do propozycji Wójta 3,90 zł - jednogłośnie. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej –  Mirosław Bobrowski powiedział, że 
Komisja przychyliła się do propozycji Wójta 3,90 zł  - 5 głosów za.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  jednogłośnie  przychylili  się  do  propozycji  Wójta 
Gminy – 3,90 zł.
 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie. Poddał pod głosowanie stawkę 3,90 
zł od od 1 ha powierzchni pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 
wodnych. W głosowaniu jawnym za przyjęciem proponowanej stawki głosowało 13 Radnych – 
proponowana stawka została przyjęta jednogłośnie.  

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że ten podatek jest za jedyny akwen wodny w Mołtajnach. 
Nie był płacowny do tej pory, ponieważ teren ten jjest własnością Urzedu Marszałkowskiego , który 
jest zwolniony z opłacania tego podatku.

Przewodniczący Rady Gminy poddał cały projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 
nad całością projektu głosowało 12 Radnych za przyjęciem uchwały, 1 głos przeciw. / uchwała 
stanowi załącznik do protokołu /

Wójt Gminy podziekował za przyjęcie uchwały, mimo dość burzliwych rozmów na komisjach.
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Ad. 12. Następnie  Przewodniczący Komisji poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska omówiła zaistniałe zmiany w budżecie. Powiedziała, że gmina 
otrzymała  dotacje  na  kształcenie  młodocianych  oraz  refundację  dla  członków  komisji,  która 
pracowała przy ubieganiu się o awans zawodowy nauczyciela. Powiedziała także, że zwiększyły 
się  wpływy  z  tytułu  korzystania  z  zezwoleń  za  sprzedaż  alkoholu,  zwiększenie  zaliczki 
alimentacyjnej, dotacja na dożywianie w szkołach, wpływy środków z tytułu realizacji projektu z 
Kapitału Ludzkiego realizow. przez GOPS. Powiedziała także, że Gimnazjum i Szkoła Podstawowa 
w Windzie  otrzymały  środki  z  konkursu  kuratoryjnego.  Następnie  omówiła  zmiany  po  stronie 
wydatków.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Budżetowej – Mirosław Bobrowski  powiedział, że 
Komisja głosowała jednogłośnie za – 5 głosów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Nie było.

Ad.  14.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  zgłaszanie  wolnych  wniosków  i 
informacji.

Nie zgłoszono.

Ad. 15. Wnioski mieszkańców.

Sołtys Sołectwa Solkieniki – Fenik Józef poprosił w imieniu mieszkańców- rolników o obniżenie 
podatku rolnego. Powiedział, że sytuacja w rolnictwie jest trudna i poprosił o rozpatrzenie prośby 
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przez Radę Gminy. 

Radny Wiesław Gajdowski poprosił w imieniu mieszkańców budynku nr 4 na ulicy Młynowej o 
dogrzanie budynku.

Radny Andrzej Robczak powiedział, że w Mołtajanach była taka sytuacja, że osobie, która płaciła 
za wywóz śmieci pracownicy  ZGKiM zabrali śmietnik i wysypali śmieci z tego śmietnika pod płot. 
Z tego śmietnika korzystały też inne osoby i to one nie opłacały tej opłaty.

Wójt  Gminy  odpowiedział,  że  taka  sytuacja  nastąpiła,  bo  osoba  nie  płaciła  za  śmieci,  a  jest 
właścicielem. Jeżeli nie dokonywała tej opłaty przez dwa miesiące to ZGKiM miał prawo zabrać 
kosz.   Dodał,  że  nie  zna  dokładnie  sprawy a  jeżeli  sprawa  jest  pilna  to  można  spotkać  się  z 
kierownikiem ZGKiM i wyjaśnić.

Pani  Ewa Bilska – Dyrektor  Szkoły Podstawowej  w Barcianach powiedziała,  że ma podpisaną 
umowę z ZGKiM na wywóz śmieci i w ciągu 7 dni mają obowiązek je wywieźć. Jednak nie jest tak 
wywożone.  Dzwoniła  i  prosiła  o  wywiezienie  tych  śmieci.  Podobna sytuacja  była  z  wywozem 
ścieków.  Dzwoniła  i  prosiła  i  nikt  nie  przyjechał.  Zadzwoniła  do  firmy  w  Kętrzynie,  która 
przyjechała  i  wypompowała  te  ścieki.  Powiedziała,  że  szkoda  aby pieniądze  „uciekały  na  inna 
gminę”.

Wójt Gminy powiedział, że nie ma przymusu, aby podpisywać umowę z ZGKiM. Powiedział, że 
sprawę tę można załatwić w innym trybie, a nie na forum Rady. Dodał, że można dochodzić sprawę 
na drodze sądowej.          

Nie zgłoszono.

Ad. 16. Sprawy różne. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odczytał pismo Starosty – prośba o zabezpieczenie środków w 
budżecie na modernizację następujących inwestycji:

– droga powiatowa 17N – od Arklit do Mołtajn ( do cmentarza) – wniosek będzie składany do 
Regionalnego Programu Operacyjnego w skali 70:30 ( 30 % - 15 % starostwo i 15 % gmina );

– modernizacja drogi Barciany – Srokowo w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg – 
program realizowany będzie przez Starostwo, Gminę Barciany i Gminę Srokowo – prośba o 
zabezpieczenie 200 tys zł.

Wójt  Gminy  powiedział  następnie,  że  w przyszłym  roku  jest  650 -lecie  nadania  miejscowości 
Barciany przywileju. Prosił o znalezienie osób do Komitetu Obchodów. 

Następnie Wójt Gminy zapytał czy podoba się forma multimedialna przygotowanej sesji – czy tak 
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ma być na przyszłość. Radni wyrazili zadowolenie z takiej formy odbywania się sesji.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że co do przekazu multimedialnego sesji jest za. Proponuje 
zamontowanie ekranu,  żeby odbiór  był czytelny.  Odniósł  się do pracy ZGKiM podczas Święta 
Zmarłych. Powiedział, że  jest pod wrażeniem pracy Zakładu – czysto, pięknie, zadbane cmentarze.

Przewodniczący  Rady  Gminy  odniósł  się  do  jubileuszu.  Powiedział,  że  mamy  sposobność  i 
możliwość podjęcia takich działań i zachęcenia osoby, wyjścia z taką inicjatywą. Powiedział, że jest 
chętny do wzięcia udziału w pracach Komitetu Obchodów. Powiedział, że może Dyrektorzy szkół 
pomogą  w  organizacji.  Jest  za  tym,  aby  odbyła  się  taka  uroczystość.  Myśli,  że  środowisko 
barciańskie z przyjemnością przyjęłoby uczczenie takiego jubileuszu. Dodał, że mamy partnerów z 
zagranicy, więc można by ich zaprosić. Może dobrym czasem byłoby uczczenie osób zasłużonych.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki odniósł sie do pisma starostwa. Powiedział, 
że nurtują go takie pisma. Przypomniał, że od drugiej kadencji rady Gminy tak się zaczęło. Uważa, 
że to będzie problem na przyszłość. Zadał pytanie – czy chcemy mieć lepsze drogi – odpowiedział, 
że oczywiście, że tak. Ale co roku rozmawia się o coraz to większych kwotach. Uważa, że Rada 
powinna się nad tym zastanowić, bo mamy mnóstwo własnych dróg, gminnych. Dodał, że Powiat 
nie wywiązuje sie ze swoich zadań. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że uważa tak samo. Proponuje te proporcje zmienić.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że z naszego budżetu wydajemy 175 tys zł na utrzymanie 
dróg, a ze Starostwa dostajemy 100 tys zł. Zapytał co za te środki można zrobić. Zapytał także  co 
się  będzie  działo  ze  szpitalem.  Powiedział,  że  Starosta  sam  powiedział,  że  samorządy  są 
niepoważne, bo nie chcą przystąpić do spółki.  Pewnie zaraz zwróci się o pomoc w utrzymaniu 
szpitala. Uważa, że trzeba tu poważnie rozmawiać. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odniósł się do sprawy szpitala. Powiedział, że Starosta zwracał 
się z prośbą o utrzymanie szpitala, ale żaden samorząd inicjatywy tej nie poparł, bo mają swoje 
zadania  i  problemy.   Jeżeli  chodzi  o  negocjacje  udziałów  procentowych  w  modernizacjach 
inwestycji to udział gminy jest nie pierwszy i nie ostatni raz. Było juz obiecane, że będzie 40 km 
dróg przygranicznych. Powiedział, że jeśli pojawia się możliwość dofinansowania inwestycji  np. z 
RPO i jeśli my nie weźmiemy udziału to środki te trafią do innej gminy. Dodał, że można zawsze 
wybrać.  Powiedział,  że  o  tym  czy  dostaniemy  dofinansowanie  to  zależy  od  liczby  punktów. 
Powiedział,  że  obecnie  nie  mamy  sporządzonej  żadnej  dokumentacji  na  drogę  gminną  – 
ewentualnie można by próbować składać wniosek na drogę Modgarby – Krzeczewo. Dodał,  że 
wspólnie są w stanie zrobić więcej. Podział środków nie jest słuszny, ale tylko w taki sposób można 
coś zrobić. Najbliższa sesja odbędzie się 21 listopada, więc Rada ma czas dwa tygodnie na podjęcie 
decyzji czy partycypujemy w kosztach modernizacji tych dróg.

Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  informację  o  oświadczeniach  majątkowych  Radnych. 
Powiedział też o możliwości wzięcia udziału w szkoleniu organizowanym przez Regionalna Izbę 
Obrachunkową w Olsztynie. Dodał też w kwestii partycypowania w kosztach modernizacji dróg – 
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uważa, że trzeba by spróbować negocjować ze Starostą na posiedzeniu „Barcji”.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski uzupełnił, że w ramach programu rządowego można złożyć dwa 
wnioski i jeżeli my nie przyjmiemy tej możliwości to skorzysta kto inny. To jest propozycja, która 
proponuje przemyśleć. 

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że w 2003 roku podpisano porozumienie między Wójtem 
Gminy Barciany a Zarządem Dróg na modernizację drogi Arklity – Mołtajny.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że było podpisane porozumienie na sporządzenie 
dokumentacji na modernizację  40 km dróg przygranicznych. Wkład własny to 60 tys zł – czyli 
Starostwo 30 tys i  Gmina Barciany 30 tys zł.  Powiedział,  że na chwilę obecną jest  możliwość 
etapowania tej inwestycji, bo na tyle można sobie pozwolić.                              

Radny Wiesław Gajdowski stwierdził, że nie widzi potrzeby ciągnąć tych spraw. 

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że nie ma żadnych podpisanych umów, a środków w 
budżecie na dzień dzisiejszy tez nie ma. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał  o turniejach piłki  siatkowej  drużyn samorządowych. 
Zachęcił do uczestniczenia w treningach. 

   

Ad. 17. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z XXII sesji Rady Gminy wyłożony były do wglądu 
pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie zgłosili. 
W  związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym 
protokół  został przyjęty 13 głosami za. 

Ad. 18. Zakończenie obrad.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XXIII sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek
Protokolant: Emilia Żelichowska                                                      

 

15



         

        

16


